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Udkast 

 

Dagsorden møde i Institutrådet 

Tirsdag den 26. november 2019 

Fib 11 lokale 93  kl. 9:30 – 11:30  

Aalborg Universitet 
Postboks 159 
9100 Aalborg 
 
Sagsbehandler: 
[Navn 1] [Navn 2] 
Telefon: [Tlfnr.] 
Email: [E-mail] 
 
Dato: [Brevdato] 
Sagsnr.: [Sagsnr.] 

 

 

Valgte medlemmer: Christian Nielsen (formand), Louise Hansen (VIP), Jacob Rubæk Holm (VIP) , Michael Simonsen 
(TAP), Mikael Byrialsen (VIP), Romeo Turcan (VIP), Amanda Javadi-Niaazary Vesterlind  

Afbud:  Amanda Javadi-Niaazary Vesterlind, Louise Hansen (vip). 

Observatører: Finn Olesen, Ina Drejer, Svetla Marinova, Christian Østergaard, Kenneth Mølbjerg Jørgensen, Niels Len-
non (VIP) 
 
Afbud: Kenneth Mølbjerg Jørgensen, Ina Drejer, Christian Østergaard. 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden - 5 min 

Bilag 1: angiv bilag i punktopstilling 

Bilag 2: 

Indstilling:  

Dagsordenen blev godkendt.  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Skriv opfølgningspunkt(er) 

2. Godkendelse af referat - 5 min 

Bilag 1: referat af 3. september 

Bilag 2: 

Indstilling: 

Der var få rettelser  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Skriv opfølgningspunkt(er) 
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3.  Referat af 28. maj - 5 min 

Bilag 1: https://aaudk-my.sharepoint.com/:w:/g/personal/mhl_id_aau_dk/EWVUW7wHutVG-
meDvV2Fw68wBxuTvSBKVyHKmbC5O0__hbQ?e=nQEKz6 

Bilag 2: 

Indstilling: Processen med referatet ønskes afsluttet.  

Mettes referat er forsøgt rekonstrueret, da referatet ikke var blevet gemt. Ina og Svetla har forsøgt at gengive 
noter. Svetla foreslår, at vi skal have en backup på referatet, således at der er 1, der tager referatet og 1, der 
tager noter. Christian N forklarer den uheldige situation, men siger, at vi p.t. ikke kan gøre noget ved det. 

Niels, Svetla og Kenneth har sendt noter, men kan ikke huske detaljerne. Christian N vil gerne have, at de 
manglende noter bliver sendt til Mette i denne uge, så hun kan få lukket sagen senest fredag i denne uge.  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Skriv opfølgningspunkt(er) 

4.  Studiemiljø - 20 min 

Bilag 1: Procesbeskrivelse 

Bilag 2: Sammenfatning af studienævnets tilbagemeldinger 

Bilag 3: Sagsfremstilling 

Indstilling: På baggrund af undersøgelse af studiemiljøet bedes institutrådet diskutere, hvilke af de problematikker, der er 
meldt ind fra de studerende, som instituttet skal prioritere at løse. Institutlederen skal på baggrund af denne diskussion 
udfylde bilag 2.  

Gruppen gennemgår bilag 2: Sammenfatning af studienævnets tilbagemeldinger. 

Kommentar 1:Bacheloruddannelsen i Erhvervsøkonomi – der er mangel på grupperum. 
Christian N siger, at det ikke er nemt, da de administrative har indskrænket sig, og at der ikke kommer til at 
ske yderligere indskrænkelser. Han påpeger, at vi gør vores bedste med hensyn til grupperum og at han i 
øvrigt ikke er tilfreds med udnyttelsen af disse.  

Svetla siger, at de andre universiteter bruger åbne studielandskaber, og at de sidder ved små borde – 4 stu-
derende. Der skal være arbejdspladser med borde, hvor de kan sidde.  Romeo tilslutter sig denne idé. 

Christian N er ikke tilfreds med vores studieområde, og udnyttelsen af plads er ikke i orden. Der er brugt rigtig 
mange penge på at lave det nye studiemiljø, og andre steder i verden kan man se hvor mange man kan presse 
ind i et rum. Vores studerende har den holdning at de kun kan arbejde hvis de har deres ”eget” rum. 

Finn foreslår, at man kunne bruge skillevægge, da man bruger disse på Create, og det har Christian N også 
foreslået. 

Jacob spørger om det kan laves således, at de studerende kan se hvilke rum, der er ledige? Da de mange 
gange står tomme rum rundt omkring.  

 

Kommentar 2: Bacheloruddannelsen i Erhvervsøkonomi - Der mangler sociale arrangementer på ud-
dannelsen. 
 
Christian N siger, at de studerende selv skal lave noget fagligt og socialt, og han vil skrive et modsvar. 
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Christian N siger, at de studerende selv skal lave noget fagligt og socialt. Det er underviserne, der skal under-
støtte de faglige arrangementer, og de studerende skal selv medvirke til at hjælpe med til at få det arrangeret. 
Han vil invitere ESA (Erhvervsøkonomisk sammenslutning i Aalborg, så de kan tale om og diskutere sociale 
og faglige arrangementer i uddannelsen. Det er de faglige arrangementer, der skal løfte de studerendes CV. 

Svetla foreslår, at ansætte en person – måske en slags coach, som kan hjælpe de studerende med andre ting 
end de faglige. Hun har selv haft sådan et job, og har forhindret mange ting. Hun foreslår, at det kunne være 
et job ved siden af undervisningen. Hun fortsætter med at sige, at der mangler én til at samle de studerende 
og arrangere fester osv.  

Niels L: vi kan godt lave lidt for de studerende, selvom det kommer til at koste lidt – sandwich eller lign en 
eftermiddag. 

Finn siger, at de studerende godt kunne være mere aktive. Der er kun én aktiv studerende fra Erhvervsøko-
nomi, og det er for lidt. 

Kommentar 3: Kandidatuddannelsen i erhvervsøkonomi - Mangel på grupperum:  
Christian N, vi har ikke magt over indretningen af grupperum og auditorier, og vi har kun den plads vi har. 

 

Kommentar 4: Kandidatuddannelsen i erhvervsøkonomi - Det kunne være optimalt med etablering af 
elektroniske tavler ude foran seminarrummene. 
Gruppen talte om at elektroniske tavler uden for seminarrummene kunne være en rigtig god idé. SOL skulle 
have kørt, men blev lukket ned igen, da det ikke fungerede. Niels Jernes Vej har allerede elektroniske tavler, 
men Christian N påpeger, at der bliver etableringsomkostninger, ved at igangsætte dette. 

 

Kommentar 5: Kandidatuddannelsen i revision – Mangel på parkeringspladser ved FIB-området: 
Gruppen talte kort om, at der er alt for lidt parkeringspladser, og arbejdet med påbegyndelsen af nye kom alt 
for sent i gang og påbegyndt lige til studiestart i september, som var et meget uheldigt tidspunkt. 

Christian N indstiller sagen om parkeringspladserne til CAS. 

Svetla bemærkede, at der er meget farveløst på gangene, og at det er deprimerende. Kunne vi få nogle ma-
lerier med røde farver til at bryde alle de grå farver. 

 

  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Skriv opfølgningspunkt(er) 

5.  Budget og stillingsplan – 20 min 
  

 Indstilling: Orientering fra institutlederen om det kommende års budget og stillingsplan.  

Christian N fortalte, at Fakultetet har fået lagt et budget. Det endelige Institut budget har vi ikke fået endnu, 
men der er givet OK til underskud på kr. 2,2 millioner. Christian N gennemgik også stillingsplanen, og der er 
p.t. stillinger i opslag. 

Historisk har ØL altid leveret overskud sammen med Sociologi. Vi ved ikke endnu om taxameterne vil stige 
eller falde. 
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Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Skriv opfølgningspunkt(er) 

6.  Status på strategiarbejdet - 45 min 

Bilag 1: Bilag udleveres til mødet 

Bilag 2: 

Indstilling: Ledergruppen har arbejdet med hvilke task forces der skal igangsættes de næste 12 måneder. Institutrådet 
bedes evaluere denne plan, så vi kan kvalitetssikre processen så meget som muligt.  

Christian N fortalte at AAUBS (Aalborg Business School) blev sagt da Dekanen var på besøg, men også til 
Thomas tiltrædelses forelæsning i fredags. Vi skal have en selvstændig profil. AAU Kommunikation laver logo 
og farvetest, som vi får primo december. 

Christian N gennemgik skema på status på strategiarbejdet. Ledergruppen var på strategiseminar i 2 dage, 
hvor skemaet blev gennemgået. Vi skal skaffe virksomheder og sponsorer. Det er den første task force. Der 
skal nedsættes et Advisory Board. Desuden bliver det et fast punkt på medarbejderkaffe, hvilke task force, der 
er i gang, og der bliver vist link, så de der har lyst kan tilmelde sig. 

Christian N, viste en oversigt over opstartsaktiviteter, som ledergruppen planlægger at igangsætte i løbet af 
2020/2021, men billedet kan ændre sig i takt med at arbejdet udvikler sig. 

Niels L sagde at vi skulle være opmærksomme på at det nye logo kommer på beviserne til de studerende. 

  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Skriv opfølgningspunkt(er) 

7. Kommunikation fra mødet 

Bilag 1: angiv bilag i punktopstilling 

Bilag 2: 

Indstilling:  

Niels L sagde at alle gerne vil høre om Instituttets økonomi, og at de gerne vil høre om stillinger. Svetla mener, 
at der på fælleskaffe, skal fortælles om positive ting og gode oplevelser. Man kunne eventuelt trække nogle 
sjove og positive episoder fra hverdagen frem.  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Skriv opfølgningspunkt(er) 

7. Evt.  

Bilag 1: angiv bilag i punktopstilling 

Bilag 2: 

Indstilling:  

Christian N vil følge op på, at der kun er besat 2 ud af 4 VIP-pladser samt 1 ud af 2 TAP-pladser i det kom-
mende institutråd.  
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Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Skriv opfølgningspunkt(er) 
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